
Protokół nr LXXVI/2022 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 30 grudnia 2022 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad: 09:52 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LXXVI sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Skarbnika Gminy Panią 

Beatę Bedri, Sekretarza Gminy Justynę Giryn, Radcę Prawnego Kamilę Rutkowską - Krehut, 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej Izabelę Lisowską, Panią Karolinę Drzewiecką z firmy 

Westmor Consulting  oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 20 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

 

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka       

2. Krzysztof Cupiał - udział w sesji online   

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda 

6. Jacek Górowski     

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka    

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka        

15. Błażej Sobala      

16. Jadwiga Smarżyk       

17. Irena Szewczyk    

18. Piotr Warzocha     

19. Arkadiusz Wilczewski 

20. Ewa Żurek   

   



Nieobecni Radni – Grażyna Sobór 

 

Poinformował, że protokół z obrad LXXVI Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel -Tokaruk. 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym. (projekt nr 1) 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  

dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022 – 2027. (projekt nr 2) 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Ząbkowice 

Śląskie na lata 2021-2030. (projekt nr 3) 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. (projekt nr 4) 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy  

na 2022 rok. (projekt nr 5) 

9. Zakończenie obrad. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

na 2023 rok (projekt nr 6) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt nr 7) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 

2023 rok (projekt nr 8) 



Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt 

nr 9) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym  

się w gminnej ewidencji zabytków (projekt nr 10) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu chronionym. (projekt nr 1)(Uchwała  

nr LXXVI/477/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”, 0 głosów „nieważnych” 



 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022 – 2027. (projekt  

nr 2)(Uchwała nr LXXVI/478/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zapytał 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Andrzeja Dominika, która z Pań jest przedstawicielem firmy  

Westmor Consulting. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik odpowiedział, że  przedstawicielem 

firmy Westmor Consulting jest Pani Karolina Drzewiecka, która w posiedzeniu LXXVI Sesji 

uczestniczy online.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zwrócił  

się do przedstawiciela firmy Westmor Consulting Karoliny Drzewieckiej mówiąc, że  Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022 – 2027 jest 

dobry i potrzebny. Podał, że w projekcie uchwały w punkcie 1 znajduje się ocena ilościowa. 

Przeczytał zdanie zawarte na tej stronie: Jako główne wskaźniki ilościowe decydujące  

o osiągniętych rezultatach proponuję się przyjęcie następujących wskaźników: - poziom 

redukcji emisji CO2 – zwrócił uwagę, że jest napisane „poziom”, a nie obniżenie, przytoczył 

następne zdanie – poziom redukcji zużycia energii finalnej. Stwierdził, że to nie brzmi dobrze. 

Zapytał czy jeżeli jest napisane „poziom” redukcji CO2 to czy zostanie on zwiększony  

czy zmniejszony. Odczytał ze strony 57 w tym samym punkcie: - liczba budynków 

użyteczności publicznej poddanych termomodernizacji sztuk – zauważył, że nie ma podanych 

ilości tych sztuk. Zapytał ile budynków zamierza się poddać termomodernizacji do 2027 roku. 

Dodał, że jest mnóstwo takich zapisów, gdzie nie ma wymienionej ilości sztuk. Nadmienił,  

że jest blisko 20 takich wskaźników, jednak nie ma wskazane ile w zamiarze chce się osiągnąć, 

co by było rzeczą naturalną. Dodał, że w projekcie uchwały w sprawie  przyjęcia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022 – 2027,  

na stronie 83 znajduje się dokładnie to samo, nie ma wskazanego co Gmina chce osiągnąć 

ilościowo lub procentowo. Nadmienił, że punkt ten nie nazywa się - ocena ilościowa, ale 

wskaźniki do monitorowania. Zapytał dlaczego nie ma właśnie tutaj tych wskazań, poprosił 

przedstawiciela z firmy Westmor Consulting Karolinę Drzewiecką o wyjaśnienie.   

 

Przedstawiciel firmy Westmor Consulting Karolina Drzewiecka odpowiedziała,  

że odnośnie danych do wskaźników w tabeli 23 na stronie 77 projektu uchwały w sprawie  



przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 

2022 – 2027 są wskazane wskaźniki produktu planowane do osiągnięcia wyniku realizacji 

poszczególnych zadań i do każdego zadania jest przypisany wskaźnik wraz z wartością, a także 

z objaśnieniem pod tabelą  - jakich budynków dotyczy oraz jakiego zakresu działań. Dodała, 

że na przytoczonych stronach od 56-57 i na 83 stronie wymieniono wskaźników jakie będą 

monitorowane z nazw, a ilość poszczególnych obiektów czy opraw oświetleniowych jest 

wskazana w tabeli z przedstawionymi działaniami i zadaniami inwestycyjnymi.  

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zapytał po co zapisywać 

w nawiasie te sztuki. Dodał, że na stronie 10 w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022 – 2027 

znajduje się punkt 2.1. Wizja Gminy Ząbkowice Śląskie. Dodał, że wizją jest baza opracowania 

całego planu, a więc nie chodzi o merytoryczny zarzut lecz o jakość sporządzenia tego 

dokumentu. Przeczytał część wizji Gminy Ząbkowice Śląskie, zawartej w dokumencie: Gmina 

Ząbkowice Śląskie jednostką samorządu terytorialnego dbającą o jakość powietrza – według 

Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusza Wilczewskiego powinno być 

napisane: Gmina Ząbkowice Śląskie JEST jednostką samorządu terytorialnego dbającą o jakość 

powietrza atmosferycznego poprzez realizację działań na rzecz redukcji emisji zanieczyszczeń 

powstających w wyniku spalania materiałów opałowych oraz wzrostu wykorzystania 

Odnawialnych Źródeł Energii. Powiedział, że nie żąda odpowiedzi na to pytanie  

lub stwierdzenie, natomiast zwrócił uwagę, że takich błędów jest jeszcze kilka w otrzymanym 

projekcie uchwały.  

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beata Bereźnicka odniosła się do sformułowań 

dotyczących tabeli 24 – Działania nieinwestycyjne. Przeczytała podane w tej tabeli działania: 

edukacje lokalne i społeczności w zakresie efektywności energetycznej i odnawialnych źródeł 

energii; prowadzenie  kampanii informacyjno - promocyjnej w zakresie gospodarki 

niskoemisyjnej oraz wymagań dotyczących charakterystyki energetycznej budynków itd.  

Dodała, że cała 24 tabela projektu uchwały jest opracowana w następujący sposób: Wdrożenie 

[termin rozpoczęcia i zakończenia] działań nieinwestycyjnych oraz podane są wskaźniki: liczba 

przeprowadzonych szkoleń lub liczba przeprowadzonych kampanii– 1. Zapytała czy przez 

okres 5 lat będzie prowadzona jedna kampania oraz co ma się rozumieć przez pojęcie  

1 kampanii, bo kampania może trwać tydzień, 2-tygodnie, 5-tygodni lub nawet 5 lat. Dodała, 

że właśnie we wszystkich punktach dotyczących tabeli 24 jest napisane: „liczba 

przeprowadzonych kampanii lub szkoleń – 1”. Poprosiła o wytłumaczenie o co chodzi. 

Zapytała czy jedna osoba będzie szkolona czy może tylko jeden raz. Dodała, że nie ma ram 

czasowych, jest jedynie podane 5 lat. 

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć odpowiedział, że tak jak to jest zawarte w tytule 

projektu uchwały nr 2 jest to Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta  

i Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2022-2027, przy czym kampania może być realizowana 

przez rok, 2-3 lata, zawierać różne działania. Dodał, że nie jest ona rozpisana szczegółowo  

i na detale. Wspomniał, że są to informacje, którymi Gmina będzie się zajmować już od hasła 

dotyczącego przeprowadzenia kampanii, będzie przechodzić do szczegółu, czyli do organizacji 

tych kampanii. Powiedział, że jest to podobne do tego jak realizowane są kampanie 

informacyjne na przykład przy realizacji umowy na odbiór odpadów i w ramach tej umowy 



firma, która realizuje ten odbiór prowadzi kampanie edukacyjne i realizuje je w poszczególnych 

jednostkach edukacyjnych i tłumaczy jak segregować odpady, gdzie wrzucać odpowiednie 

frakcje.  Dodał, że tak samo będą realizowane czynności związane z zadaniami dotyczącymi 

czystego powietrza, planowane są spektakle dla dzieci przedszkolnych i Szkół Podstawowych 

o czystym powietrzu. Poinformował, że nie jest to dokument, który ma określać szczegółowo 

konkretne działania, ma on opisywać pewne kierunki i tymi kierunkami są właśnie te kampanie. 

Odpowiedział Radnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Beacie Bereźnickiej, że właśnie  

w taki sposób to będzie funkcjonowało, nie będzie to jedno spotkanie ani kampania dla jednej 

osoby tylko będą to powszechne spotkania dla całego ogółu mieszkańców Gminy Ząbkowice 

Śląskie.  

 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 

 

8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 

Ząbkowice Śląskie na lata 2021-2030. (projekt nr 3)(Uchwała nr LXXVI/479/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Arkadiusz Wilczewski zapytał dlaczego  

u schyłku roku 2022 przyjmowana jest Strategia Rozwoju Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 

2021 -2030, która trwa już rok.  

 

Kierownik Wydziału Funduszy Zewnętrznych Marta Ptasińska  odpowiedziała, że nowy 

okres programowania rozpoczął się w 2021 roku i dlatego strategia musi obowiązywać od 2021 



roku. Dodała, że powodem są dwa czynniki, przez które dopiero obecnie projekt uchwały jest 

przedstawiony i obradowany. Powiedziała, że pierwszym czynnikiem jest COVID. 

Konsultacje, które trzeba było przeprowadzić, a ze względu na pandemię były utrudnione, 

natomiast drugim czynnikiem jest to, że dopiero obecnie pojawiły się wszelkie wytyczne 

dotyczące realizacji nowych programów. Dodała, że zamiarem było, żeby strategia była 

adekwatna do tego co się w niej znajduje, jakie są cele, jakie są wskaźniki i dlatego została 

dopiero pod koniec 2022 roku z przedstawiona,  kiedy są pewne założenia nowych programów.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

 

Głosowanie komisji: 

 

8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw 

Społecznych o zaopiniowanie powyższej uchwały. 

 

Głosowanie komisji: 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 3 głosy „ wstrzymujące się” 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. (projekt nr 4)(Uchwała nr 

LXXVI/480/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 



 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda poprosił Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich Marcina Orzeszka o doprecyzowanie uchwały w sprawie pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zapytał kogo koszty 

gospodarowania zostaną pokryte i w  jakiej wysokości. Odniósł się do Burmistrza Ząbkowic 

Śląskich Marcina Orzeszka, aby się ustosunkował do sprawy powołania spółki Ząbkowickie 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych, której prezesem został Daniel Ciepierski, pełniący  

tą funkcję do 1 września 2022 roku. Dodał, że od 1 września 2022 roku prezesem tej spółki jest 

Pan Waldemar Markiewicz i poprosił o udzielenie informacji,  ponieważ powołanie tej spółki 

miało na celu  obniżenie kosztów Zakładu Gospodarki Komunalnej, a zamiast tego te koszty 

zostały zwiększone, gdyż odebrano część zadań Zakładowi Gospodarki Komunalnej 

i przekazano je Ząbkowickiemu Przedsiębiorstwu Usług Komunalnych. Powiedział, że szefem 

Zakładu Gospodarki Komunalnej jest Pan Waldemar Markiewicz, któremu odebrano część 

zadań po to, aby mógł on zarządzać spółką ZGK normalnie,  bo „raczej do orłów zarządzania 

on nie należy” i w związku tym odebrano mu to licząc na to, że pewnie on obniży koszty spółki 

na tyle, że będzie ona mogła funkcjonować z mniejszą pomocą ze strony Gminy. Dodał,  

że te same zadania podeszły pod drugiego prezesa, drugiej spółki. Zapytał czyje to ma obniżyć 

koszty i czy w związku z tym te mnożenie spółek oraz nieudolność zarządzania spółką gminną 

jest powodem tego, że będzie trzeba podjąć decyzję o nie wiadomo jakiej wysokości pokryciu 

części gospodarowania odpadami komunalnymi.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział Radnemu Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich Franciszkowi Gawędzie, by przypomniał sobie uzasadnienie  powołania 

spółki dotyczącego In-hausu, kiedy opisywał dlaczego wykonywane są takie ruchy i poprosił, 

aby odtworzył sobie całe uzasadnienie przedstawione  kiedy powołano nową spółkę, by można 

było między innymi system śmieciowy, ale nie tylko, przekazać nowej spółce w ramach  

In-hausu. Dodał, że jeżeli chodzi o omawianą uchwałę i jej merytorykę, koszty opłaty za śmieci, 

to każdy zdaję sobie  sprawę jak wygląda system śmieciowy, codziennie o tym jest mowa  

w mediach,  ile wynoszą koszty opłaty za śmieci. Powiedział, że jeżeli chodzi o Ząbkowice 

Śląskie to w roku 2022 zostało wydane 6 325 863 złoty, a dochodów jeżeli chodzi o system 

śmieciowy jest 5 000 646 złoty. Dodał, że dzięki tej uchwale koszty w pełni zostaną pokryte. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk zapytała Burmistrza Ząbkowic 

Śląskich Marcina Orzeszka czy kwota 679 000 złoty to jest różnica dochodów i wydatków 

odpadów komunalnych. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że kwota 679 000 złoty jest 

różnicą rozchodów i dochodów systemów śmieciowych. Powiedział, że cel jest jeden:  

nie podnoszenie, na dzień dzisiejszy, cen śmieci po to, żeby nie obciążać budżetów gospodarstw 

indywidualnych. Dodał, że doskonale wiadomo, że cena śmieci w Ząbkowicach Śląskich 

wynosi 28 zł. Przedstawił ceny za śmieci w sąsiednich gminach: w Ziębicach opłata wynosi  

28 zł; Złoty Stok 34 zł; Ciepłowody – 34 zł; Kamieniec Ząbkowicki – 25 zł; Stoszowice 34 zł; 

Bardo – 32 zł. Przypomniał, że opłata za śmieci w Ząbkowicach Śląskich wynosi 28 zł  



i na dzień dzisiejszy budżet Gminy jest stać na zapłacenie tej różnicy, żeby nie podnosić cen  

za śmieci, stąd ta uchwała.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zapytał Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich czy można by było pomyśleć o zredukowaniu kosztów nadmiernej 

administracji, nadmiernych kosztów rad nadzorczych, podwójnego prezesowania, które 

umożliwiłyby obniżenie kosztów całej spółki, a tym samym wpłynęłyby na koszty, o których 

jest mowa na obecnym posiedzeniu, czyli koszty gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Dodał, iż uważa, że byłoby to  rozwiązanie, ponieważ Pan Waldemar Markiewicz nie daje sobie 

rady i może należałoby mu pomóc.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że jeżeli chodzi o spółkę  

to została ona podzielona na 2 części, nie zostały zatrudnione żadne dodatkowe osoby,  

a wynagrodzenie prezesa jest podzielone na pół, czyli Prezes zarabia w tej chwili połowę pensji 

w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i połowę w Ząbkowickim Przedsiębiorstwie Usług 

Komunalnych.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że Prezesi  

4 godziny pracują w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i 4 godziny w Ząbkowickim 

Przedsiębiorstwie Usług Komunalnych.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że prezesi są na etatach 

menadżerskich, więc to wynika z ustawy, a nie z godzin pracy i nie ma dodatkowych kosztów 

przy powoływaniu spółki; mówił o tym, że powołanie nowej spółki nie dotyczy dodatkowego 

etatu prezesa, czy pracowników, ponieważ nie zostały zatrudnione dodatkowe osoby, tak jak 

już wcześniej wspomniał. Powiedział, że pracownicy są ci sami, prezes ma „pół etatu”, pensja 

jest podzielona, więc nie ma dodatkowego wynagrodzenia za prowadzenie drugiej spółki. Cel 

był całkiem inny, a spółkę powołano nie po to, żeby prezes miał 2 pieczątki tylko po to, żeby 

można było między innymi kształtować cenę np. śmieci, odpowiednio na poziomie związanym 

z realiami Gminy Ząbkowice Śląskie, nie obciążając przy tym dodatkowo mieszkańców na tyle 

na ile jest to możliwe.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

18 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”, 0 głosów „nieważnych” 



 

Stwierdził, że Wysoka Rada  przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

miasta i gminy na 2022 rok. (projekt nr 5)(Uchwała nr LXXVI/481/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt nr 6)(Uchwała nr LXXVI/482/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały Głosowanie Wysokiej Rady:  



19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda poprosił Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzeja Dominika o odczytanie tytułów planów pracy 

wszystkich Komisji, ponieważ przedstawione projekty uchwał dotyczącą różnych Komisji. 

Dodał, że już się pogubił w projektach i dopytał, której Komisji dotyczył projekt nr 6. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że projekt nr 6 dotyczył planu pracy Komisji Rewizyjnej oraz dodał, że na początku obrad 

odczytywał wszystkie uchwały, ale przystał na prośbę Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Franciszka Gawędy i w związku z tym, że uchwały zostały wprowadzone do porządku 

obrad będzie odczytywał ich tytuły. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt nr 7)(Uchwała 

nr LXXVI/483/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że na początku 

posiedzenia Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział 

o Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, a chodziło o Komisję Rewizyjną. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska powiedziała,  

że na początku posiedzenia projekty na pewno były źle odczytane.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik odpowiedział, że przy obecnie 

omawianym projekcie uchwały, odczytał jej tytuł. Powiedział, że przy wprowadzeniu  

do porządku obrad również odczytywał i podawał  czego dotyczyć będzie dany projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 



Stwierdził, że Wysoka Rada j przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt nr 8)(Uchwała nr LXXVI/484/2022) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich na 2023 rok (projekt nr 9)(Uchwała nr LXXVI/485/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy 

projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 



Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków (projekt nr 10)(Uchwała nr 

LXXVI/486/2022) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu Gminy o zaopiniowanie powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. Zakończenie obrad. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LXXVI Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Podinsp. ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


